
Curtea de Conturi (CC) a
României a publicat, recent,
rapoartele de audit

întocmite în urma controalelor ce au
avut loc anul trecut și care vizează
activitatea financiară de la nivelul
autorităților locale din toată țara. Până
acum, cotidianul „Telegraf” a prezentat
rapoartele CC în urma verificărilor
efectuate la Primăria Constanța și la
regiile subordonate (RATC și RADET).
Probleme au fost găsite și la nivelul
Primăriei Mangalia, unde au fost
înregistrate prejudicii de peste un milion
de lei.

n CE NEREGULI AU FOST
GĂSITE n Potrivit sintezei raportului de
audit întocmit de către CC, una dintre
neregulile găsite la Primăria Mangalia
este legată de faptul că entitățile din
subordinea instituției au închiriat sau
concesionat bunuri aparținând
domeniului public fără a vira la bugetul
local cota minimă prevăzută de lege. O
altă problemă identificată este aceea că
nu au fost încasate impozite pe clădiri
pentru imobilele proprietate publică
închiriate agenților economici și pentru
imobilele aflate în construcție, dar
pentru care a fost efectuată recepția.
De asemenea, inspectorii CC au
constatat că Primăria Mangalia a plătit,
nelegal, avocați care s-au ocupat de
executări silite, în condițiile în care
există un serviciu specializat pentru
această activitate. Nu în ultimul rând, în

urma controlului CC, inspectorii au
semnalat faptul că Primăria a acordat
ajutoare de urgență, constând în
alimente și tichete de transport, unor
persoane decedate sau care nu au
dreptul la asemenea beneficii.

n EXPLICAȚIILE PRIMARULUI n
Despre neregulile consemnate în
raportul CC, primarul din Mangalia,
Cristian Radu, a explicat că s-au luat
măsuri pentru remedierea deficiențelor,
iar în cazul anumitor puncte din raport,
a sesizat instanța. „Nu tot ce scrie CC
în rapoarte este adevărat, așa că am și
contestat unele puncte din raport”, a

declarat, pentru „Telegraf”, primarul
Cristian Radu.

n AVALANȘĂ DE CONTESTAȚII
LA RAPOARTE n De menționat este
că, potrivit celor mai recente statistici
legate de litigiile dintre CC și instituțiile
verificate, în 2016 au fost înaintate
1.846 de litigii, dintre care 574 au fost
soluționate definitiv, celelalte fiind în
curs de soluționare. Dintre cauzele
rezolvate definitiv în instanță, 477 au
fost în favoarea CC, reprezentând 83%
din numărul litigiilor soluționate.
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Bancheri în stradă.
Ipocrizia #rezistă

Ce ți-e și cu bancherii ăștia. Li se pune
subvenția Prima Casă pe tavă, ca să nu moară de
foame, cu riscuri masive pentru datoria viitoare a
țării, justiția le cam ține partea în procesele privind
clauzele abuzive, au garanția că vor fi salvați
cumva, de cineva, în caz de belele financiare
(cauzate tot de ei, cel mai probabil), și totuși joacă
indecis. Mereu indecis. CEO-ul Raiffeisen Bank,
spre exemplu, a fost în Piața Victoriei, alăturându-
se protestului împotriva OUG 13. Foarte frumos.
Prezența sa a fost taxată imediat de Dragnea &
Co., din motive lesne de înțeles (multinaționale,
străini, sediu închiriat în trecut la Sibiu via
președinte de țară cu nume nemțesc etc). Steven
van Groeningen s-a apărat, spunând că afacerile
din România au nevoie de predictibilitate, nu de
legi adoptate peste noapte (e adevărat, ce-i
drept). În fine, și șeful BRD, Francois Bloch, a
vorbit în termeni favorabili despre proteste,
notând că „nu se poate vorbi despre instabilitate
politică în România“ - „Ceea ce vedem astăzi este
un exercițiu democratic“. Băieți, dacă tot vă pasă
atât de tare de oameni, zic să tăiați un pic
dobânda la credit, să eliminați o clauză abuzivă la
alegere și să acceptați o dare în plată în plus față
de plan. Abia apoi ieșiți în stradă. Poate așa o să
vă simpatizeze oamenii. (P.N.)

Colțul troll-uluiControl de la Curtea de Conturi

Primăria Mangalia a dat ajutoare de
urgență... morților? Ce spune edilul?

Cine-a pus podul în
drum, ăla-i

bistrițean nebun
Primăria Bistrița a cheltuit peste un milion de

euro de-mprumut, în 2016, ca să construiască un
pod peste râul cu același nume, însă podul nu
poate fi folosit, pentru că suntem în România, iar
municipalitatea n-a ajuns la o înțelegere cu
proprietarii terenurilor din zonă. Desigur, te-ai fi
gândit că a discutat cu ei înainte de a accesa un
credit pentru zece ani, corect? Nope! Lucrările au
început în martie 2015, cu termen de execuție de
18 luni, însă nici până azi nu au fost finalizate.
Primăria spune că a încercat să obțină acordul
proprietarilor din zonă, pentru amenajarea unei
străzi noi, dar s-a lovit de refuzul categoric al
cetățenilor. Alternativă? Reabilitarea unei străzi
aflate pe malul apei. „Normal ar fi fost să ne
apucăm și de strada Faleză, din 2015, când au
început lucrările la Podul Berăriei, dar eu nu am
crezut că nu mă voi înțelege cu oamenii care au
terenuri acolo. A fost o singură persoană care s-a
opus și nu am putut ajunge la un acord cu ceilalți
proprietari. Așa că varianta de a face drumul în
continuarea podului a picat, pentru că ne-ar fi
așteptat cel puțin cinci ani de procese cu
exproprierile“, spune primarul Bistriței, Ovidiu
Crețu. Pentru realizarea accesului pe pod și
reabilitarea străzii în cauză, autoritățile vor cheltui
încă 300.000 euro din bugetul local. Până în 2018,
podul rămâne în conservare. Alți bani, altă
distracție.
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Dezvoltarea unei localități conform
standardelor Uniunii Europene
presupune cheltuieli de zeci de
milioane de lei. Una dintre posibilitățile
aflate la îndemâna
autorităților pentru
finanțarea programelor de
dezvoltare locală este
accesarea fondurilor
europene. Pe lângă
acestea, Ministerul
Dezvoltării Regionale,
Administrației Publice și
Fondurilor Europene
(MDRAPFE) asigură, prin
Programul Național de
Dezvoltare Locală, fonduri
de la bugetul de stat pentru
derularea unor proiecte
privind realizarea, printre
altele, de sisteme de
alimentare cu apă şi staţii de tratare a
apei, sisteme de canalizare şi staţii de
epurare a apelor uzate; modernizarea,
reabilitarea și construirea de unităţi de
învăţământ preuniversitar, unităţi

sanitare, drumuri judeţene și
comunale, poduri, podeţe sau punţi
pietonale, obiective culturale de interes
local, platforme de gunoi, pieţe publice,

comerciale, târguri, oboare și baze
sportive. Pentru a primi acești bani,
edilii trebuie ca, în următoarele 30 de
zile, să depună cereri de finanțare la
minister. „Gestiunea eficientă a

fondurilor publice în implementarea
PNDL se realizează prin selectarea
proiectelor în urma analizei acestora,
încadrarea în standardele de cost,

asigurarea cerințelor
esențiale de
funcționare, tehnice și
de calitate în execuție,
în conformitate cu
legislația în vigoare.
Introducerea la
finanțare a unor
obiective noi se face
de către autoritățile
publice locale în
conformitate cu
strategia proprie de
dezvoltare locală, cu
fundamentarea nevoii
de investiții pentru
asigurarea unui cadru

armonios de dezvoltare a comunității,
precum și cu respectarea tuturor
obligațiilor contractuale față de
minister“, se arată într-un comunicat al
MDRAPFE. (T.I.)

Plouă cu bani pentru primăriile 
constănțene. Vezi ce trebuie să facă edilii!

Încă 13 denumiri intră pe listele medicamentelor acordate compensat și gratuit
Alte 13 noi denumiri comune

internaționale (DCI) intră pe listele
medicamentelor compensate și gratuite de
care beneficiază asigurații, cu sau fără
contribuție personală, în sistemul public de
sănătate, a decis joi Executivul, prin
Hotărâre de Guvern.

”Măsura are scopul să asigure accesul
la tratament cu medicamente noi, inovative,
pentru cât mai mulți pacienți diagnosticați
cu afecțiuni pentru care sunt indicate

aceste medicamente. Guvernul a aprobat
astăzi o Hotărâre prin care modifică și
completează HG nr. 720/2008 pentru
aprobarea Listei corespunzătoare
medicamentelor de care beneficiază
asigurații, cu sau fără contribuție personală,
pe bază de prescripție medicală, în
sistemul de asigurări sociale de sănătate,
precum şi denumirile comune internaţionale
corespunzătoare medicamentelor care se
acordă în cadrul programelor naţionale de

sănătate”, se arată într-un comunicat de
presă al Guvernului. Potrivit sursei citate,
noile medicamente introduse în lista celor
prescrise compensat sau gratuit sunt
molecule inovative destinate în principal
tratamentului pacienților cu afecțiuni
oncologice, hematologice, pneumologice,
reumatologice, boli rare, diabet zaharat.
Unele dintre aceste medicamente vor fi
disponibile pentru pacienți în scurt timp, iar
altele imediat după alcătuirea protocoalelor

terapeutice de către comisiile de
specialitate abilitate. Introducerea celor 13
noi denumiri comune internaționale în
tratamentele prescrise pacienților pe liste
compensate și gratuite se face cu
încadrarea în bugetul Fondului național
unic de asigurări sociale de sănătate
aprobat pentru 2016. Măsura se va aplica
începând cu 1 martie 2017 și a fost luată
după consultarea Colegiului Farmaciștilor
din România.

Primarul
Mangaliei,

Cristian Radu: 
„Nu tot ce
scrie CC în
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